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Politieke vragen van gemeenteraadsleden Gemeenteraad 
 
Onderwerp : Vraag over geheimhouding over organisatie-ontwikkelrapport &VDL 
 
Datum : 19 april 2023 
Partij : VVD 
 
Volgnummer : 21 
Ingekomen  : 19 april 2023 
Antwoord  : 16 mei 2023 
 
 
Geacht college, 
 
Tijdens de Verdiepende raadsinloopsessie ‘Organisatieontwikkeling 2023 en verder’ van 6 april jl. is 
toegezegd het Rapport & Van de Laar – Helmond, makers van de toekomst (d.d. 11 november 2022) 
vertrouwelijk ter inzage te leggen op de Raadsgriffie. Raads- en Commissieleden kunnen via een van de 
griffiemedewerkers een afspraak maken om het rapport in te komen zien. 
 
Bij onze fractie is er twijfel ontstaan over de vraag of we gebruik moeten maken van deze mogelijkheid. Dit 
omdat de raadsleden na lezing van het rapport niets meer met deze informatie kunnen doen. Het is immers 
geheim. 
 
In het ambitieakkoord werd gesteld dat het college streeft naar een andere overheid. Die andere overheid is 
een overheid die meedenkt, zich open opstelt en transparant communiceert. Juist bij zo’n rapport zou die 
transparantie volgens onze fractie noodzakelijk zijn. En transparantie vergt openbaarheid. Daarom hebben 
wij de volgende vragen. 
 

1. Wanneer heeft het college besloten tot geheimhouding? 
2. Op welke wettelijke gronden wordt dit stuk niet via de normale weg aan de raad gezonden, maar 

slechts ter inzage gelegd? Graag een motivatie. 
3. Op welke wijze kan de raad beslissen over het opheffen van de geheimhouding? Graag een 

motivatie, gelet op het 1 april van kracht geworden artikel 89, vierde lid, Gemeentewet. 
4. Waarom is er eventueel niet gekozen voor gedeeltelijke openbaarmaking/gedeeltelijke 

geheimhouding, zodat de raad gewoon open en vrij kan spreken over de analyse, conclusies en 
aanbevelingen? 

5. Is er al een reactie van de ondernemingsraad op het rapport dat nu ter inzage ligt? 
6. Zo ja, kan die reactie met de raad gedeeld worden? 

Ter versterking verzoekt de VVD-fractie overeenkomstig artikel 155, eerste lid, en artikel 169, derde lid, van 
de Gemeentewet en gelet op artikel 45 van het Reglement van orde van de vergaderingen en andere 
werkzaamheden van de raad Helmond 2018 om de stukken zo spoedig mogelijk ter openbare kennis van de 
gemeenteraad te brengen. Dan kan de raad ze ook in een debat betrekken.  
 
Namens de VVD fractie, 
 
Theo Manders 
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Antwoord van het college van burgemeester en wethouders: 
 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede: 
 

1. Wanneer heeft het college besloten tot geheimhouding? 

Het college heeft niet besloten tot geheimhouding van het door adviesbureau &Van de Laar opgeleverde 
rapport over de organisatieontwikkeling. Wij vinden het belangrijk om de raad te informeren over het 
ontwikkeltraject. Om die reden is op 6 april jl. met u allen van gedachten gewisseld over het traject en bent u 
op die avond ook in de gelegenheid geweest om inhoudelijke vragen te stellen over het proces dat we nu 
aan het doorlopen zijn. Tijdens deze bijeenkomst is aangegeven dat het rapport ter inzage ligt bij de 
raadsgriffie. Per abuis is dit rapport door de griffie toegevoegd aan de map 'Geheim'. Dit had niet gemoeten. 
Achteraf gezien hadden wij het rapport van &Van de Laar met een raadsinformatiebrief moeten aanbieden 
aan de raad. Dat doen wij nu alsnog. 

 
2. Op welke wettelijke gronden wordt dit stuk niet via de normale weg aan de raad gezonden, maar 

slechts ter inzage gelegd? Graag een motivatie. 

Zoals hierboven aangegeven rust er geen geheimhouding op het rapport. 
 

3. Op welke wijze kan de raad beslissen over het opheffen van de geheimhouding? Graag een 
motivatie, gelet op het 1 april van kracht geworden artikel 89, vierde lid, Gemeentewet. 

De geheimhouding behoeft niet te worden opgeheven omdat er geen geheimhouding op rust. 
 

4. Waarom is er eventueel niet gekozen voor gedeeltelijke openbaarmaking/gedeeltelijke 
geheimhouding, zodat de raad gewoon open en vrij kan spreken over de analyse, conclusies en 
aanbevelingen? 

Er is gekozen voor het ter inzage leggen van het rapport bij de raadsgriffie op grond van zorgvuldigheid die 
we in dit proces hadden willen hanteren. 

 
5. Is er al een reactie van de ondernemingsraad op het rapport dat nu ter inzage ligt? 

De ondernemingsraad steeds betrokken bij het organisatieontwikkelingstraject en zij hebben dus ook kennis 
genomen van dit rapport. Het rapport bevat een analyse en is de basis voor de doorontwikkeling. De 
komende periode wordt, in samenwerking met de afdelingen, verder gewerkt aan verbetervoorstellen. Wij 
verwachten dat de ondernemingsraad op die doorontwikkeling net na de zomer een definitief advies zal 
geven.  
 

6. Zo ja, kan die reactie met de raad gedeeld worden? 

Wij verwijzen u naar het antwoord op vraag 5. Daarnaast hebben wij toegezegd de raad op gezette 
momenten op de hoogte te houden van de voortgang van de doorontwikkeling van de ambtelijke organisatie. 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
 
mevr. P.J.M.G. Blanksma-Van den Heuvel  H.J. de Ruiter 
burgemeester      secretaris 


